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IV PIELGRZYMKA OJCA ŚWIĘTEGO

DO OJCZYZNY 1991

SZANOWNI MIESZKAŃCY
MIASTA I GMINY WOLBROM

Pragnąc przyjąć Ojca Świętego jak najgodniej
w Kościele Kieleckim, w ramach IV Pielgrzymki do

Ojczyzny.
' serdecznie prosimy o wzięcie udziału

w uroczystościach jedynych w historii naszej Diecezji.

Pragniemy, by nasza gmina miała swój wkład
w przygotowaniu tej uroczystości, dlatego prosimy
również mieszkańców Miasta i Gminy Wolbrom
o szeroko pojętą pomoc rzeczową i finansową

<

Górnicki/
BURMISTREZ MiG WOLBROM
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-/ ’/ ,■
ya O./raotZ,/

Stanisław Sapilewski/
' DZIEKAN

Wszelkie oferty pomocy rzeczowej w postaci usług,
materiałów i własnej robocizny, jak również wpłaty pie -

niężne prosimy zgłaszać w Parafii Świętej Katarzyny
w Wolbromiu bezpośrednio na ręce Księdza Dziekana
Stanisława Sapilewskiego.

Wpłaty pieniężne można przekazywać również na konta;

Kielecki Komitet Organizacyjny W Pielgrzymki Ojca Świętego
Jana Pawła II do Kieic
PKO Kielce LO. nr 29519-244808-132 dla wpłat złotówkowych

Ks. Jan Pałys Kielce uL Czerwonego Krzyża 7
NBP LO. Kieice nr 75688-152-1787 w walutach wymienialnych

3, 02. 1991 roku w

Urzędzie Miasta i Gminy
odbyto się spotkanie
Burmistrza Miasta i Gminy
z przedstawicielami
większych zakładów pracy z

terenu naszego miasta, celem

omówienia form pomocy
zakładów pracy w

i organizacji IV Pielgrzymki
Ojca Świętego do Ojczyzny, a

w szczególności przyjęcie
Dosto jnego Gościa w Kościele

Kieleckim. W spotkaniu
uczestniczył Ksiądz Dziekan

Stanisław’ Sapilewski.
Prawie wszystkie

zakłady pracy deklarowały
pomoc rzeczowrą, w postaci
środków transportowych,
materiałów konstrukcyjnych,
lub robocizny, jak również

pomoc finansow^ą. Wielkość

pomocy finansowej będzie
znana po konsultacji

i dyrekcji zakładów^ z

radami pracowniczymi,
bądź nadzorczymi, nie

później jak do końca lutego.
Całość spraw organizacyjch

i na terenie naszej gminy,
związanych z przj-gotowa -

niami do przyjęcia Ojca
Świętego koordynuje Ksiądz
Dziekan Stanisław’ Sapile -

w’sld i na jego ręce należy
i lderow*ać wszelkie oferty
'

pomocy.
(w’s)

Bank spółdzielczy w Wolbromiu nie pobiera, od tych wpłat
dodatkowej opfaty. i



SKŁAD ZARZĄDU
MIASTA I GMINY WOLBROM

rngr im. JERZY GÓRNICKI - Burmistrz
lek. wet. RYSZARD PACIEJ - Z-ca Burmistrza

STEFAN BALAZY

mgrinz. STANISŁAW BARCZYK,
lek. med. WŁODZIMIERZ GRZEGORZKO

BOGDAN PASICH

Przypominamy: Zarząd jest organem WYKONAWCZYM gnany.
W jego skład wchodzą ( z mocy Ustawy ) burmistrz, jako jego
przewodniczący, zastępca burmistrza, oraz pozostali członkowie

wybrani spośród rady gminy.
Do zadań zarządu należy między innymi:
-przygotowywanie projektów uchwatrady gminy
-gospodarowaniem mieniem komunalnym
-w^onywarae budżetu
-zatrudnianie i zwalnianie kierowników gminnych jednostek

organizacyjnych
Zarząd wykonuje zadania przy pomocy urzędu gminy.

STAŁE KOMISJE
RADY MIEJSKIE W WOLBROMIU

Komisja d/s Rozwoju Infrastruktury
Technicznej

1 STANISŁAW BARCZYK

2. ZDZISŁAW BARCZYK
3. JAN FIK

4. WITOLD MYSZOR
5. MECZYSŁAW PIĄTEK
6. JERZY TOPOLSKI

CZŁONKOWIE SPOZA RADY:

1. JERZY SZYGULA
2. JÓZEF DUCH

3. HENRYK KOZEL

Komisja Interwencyjna
1 STEFAN BALAZY

2. ZBK3NEW MCULA
3. ZBIGNIEW NOCON

4. BOGDAN PASCH

Komisja
1 TERESA BARAN

2. PIOTR KONECZNY
3. RYSZARD PACEJ
4. JAN PTASlłSKl

5. MEOSŁAW OSUCH
6. STANISŁAW WAGA

CZŁONKOWE SPOZA RADY:

LADAM DZEDZIC

2. JERZY WALCZYK

Rolnictwa

CZŁONKOWE SPOZA RADY

1 ANDRZEJ DUDEK
2. ZOFIA GRZYWNOWICZ

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia
i Rekreacji

LWLODZMERZ GRZEGORZKO

2. STANISŁAW PĘTLIC CZŁONKOWE SPOZA RADY
3. LESZEK ROGAL LKRYSTYNA STRÓŻE
4. ZOFIA ŚMŁEK 2. BOLESŁAW PLUTA

Komisja
LZBIGNEW MOLA
2. ZBIGNEW NOCON
3. HENRYK TUJKO
4. KAZMERZ ŻUCHOWICZ

Rewizyjna :
CZŁONKOWE SPOZA RADY:

1. KRYSTYNA MASZCZYŃSKA
2. JÓZEFA ROGALSKA
3. DOROTA TRACZ

ZMIANĄ NAZW

ostatniejSesji:: Rady Miejskiej j

Na ostatniej Sesj Rady Miejskiej w Wolbromiu podjęti
uchwalę o zmianie nazw k3ku ufic. i tak:

- ulica ArmS Czerwonej otrzymała nazwę - uica Miechowska
- ufca Świerczewskiego - uSca Marszałka Józefa

Piłsudskiego
- Zaułek Świerczewskiego - uica Wodna

OGŁOSZENIE
Na podstawie art.17 ust.4 ustawy z dnia

10 maja 1990 roku - przepisy wprowadzające
ustawę o samorządzie terytorialnym i ustawę
o pracownikach samorządowych /Dz. U, nr32
z 1990r. poz.191/Komłsja Inwentaryzacyjna
Rady Miejskiej w Wolbromiu zawiadamia,
żęha_ okres 30 dni od dnia 4 lutego 1991r.

będzie wyłożona w siedzibie Zarządu Gminy
ui.Krakowska 1 pierwsza część Kart Inwenta
ryzacyjnych nieruchomości Skarbu
Państwa podlegających komunalizacji.

il

Wyłożone Karty Inwentaryzacyjne obejmują:
-rejon ulicy Łukasińskiego
-Osiedle Łukasińskiego
-park przy ul.Krakowskiej
-teren od parku do torów kolejowych

Informacji udzielają przedstawiciele
Komisji Inwentaryzacyjnej w Urzędzie

Miasta i Gminy w Wolbromiu -pok. 202 i 2f'

ZAWIADOMIENIE
W dniu 5 marca (wtorek) o godz. 10, w sali

lustrzanej Domu Kultury odbędzie się i

SESJA RADY MIEJSKIEJ

Porządek sesji zostanie podany do

publicznej wiadomości w dodatkowych
ogłoszeniach. Sesja Rady Miejskiej jest
otwarta ! ZAPRASZAMY !! !

GODZINY PRACY URZĘDU
MIASTA I GMINY w WOLBROMIU

od poniedziałku do piątku - 7 - 15

w tygodniach, w których sobota jest dniem

roboczym: ,

od poniedziałku do piątku - 7-14 '

w sobotę - 7-12

WYKAZ SOBÓT ROBOCZYCH :

2marzec, Bkwiecień, 11maj, Iczerwiec, Slipiec,
3sierpień, 7wrzesień, Spażdziernik, 2listopad,
7grudzień.

W dniu 7 marca o godz. 13 w lokalu przy
'

ulicy Krakowskiej 2 (róg Krakowskiej i

Listopadowej), odbędzie się UROCZYSTE

OTWARCIE EKSPOZYTURY OLKUSKIEGO
BANKU - PKO BANK PAŃSTWOWY.

Bank będzie świadczył usługi dla ludności

we wszystkich zakresach, łącznie z obsługą
walutową.

W otwarciu będą uczestniczyć
przedstawiciele PKO z Warszawy i Katowic,
oraz władz samorządowych z Olkusza.

-OsietSe ArmS Czerwonej - Osiedle Bolesława
Chrobrego,

-uica do tej pory bez nazwy, łącząca byłą ubcę Świerczewskiego
z drogą przez bagna otrzymała nazwę - ulica Ordona

£



Komunikat z posiedzenia
Komisji Rolnictwa

Rady Miejskiej w Wolbromiu

Wolbrom
~~____ :___

.

Z uwagi na liczne zastrzeżenia

dotvczące działaIności SKR w Wolbromiu,
Komisja Rolnictwa na posiedzeniu w dniu

24 stycznia 1991r. postanowiła zwołać

następne posiedzenie na dzień 7.02J991r,
na które zaprosiła Radę Nadzorczą SKR

w Wolbromiu, celem przedstawienia
swego stanowiska odnośnie dalszego
funkcjonowania SKR. W świetle

obowiązującego prawa spółdzielczego
tylko i wyłącznie Rada Nadzorcza SKR

może decydować w sprawach SKR i

jest moralnie odpowiedzialna za majątek
>ędący w jej posiadaniu. W^ Radzie

Nadzorczej zasiadają przedstawiciele
Kółek Rolniczych z większości wiosek

naszego terenu.
Z chwilą wycofania dotacji na

działalność SKR-ów z zewnątrz, baza

maszynowa naszego SKR topnieje z dnia

na dzień i jak na razie nie wddać

perspektywy na poprawę tego stanu.

W ciągu ostatnich kilku lat ilość sprzętu
rolniczego zmalała o ponad połowę, a

aktualnie na 7 traktorzystów, 2 stróżów

i 2 mechaników przypada 7 pracowników
umysłowych.

Majątek SKR powstał z pieniędzy
płaconych przez rolników’ z terenu całej
gminy na tzw. Fundusz Rozwoju
Rolnictwa, z którego następnie Kółka

Olnicze, lub Bazy Maszynowe
podejmujące działalność gospodarczą
mogły otrzymywać środki na zakup
sprzętu rolniczego, budowę garaży, baz

itp. Następnie utworzono z nich SKR

przy czym część Kółek Rolniczych
przystąpiła dobrowolnie, a część wskutek

nacisków odgórnych.
Na dzień dzisiejszy zostało złożonych

kilka wniosków Kółek Rolniczych z

terenu gminy o wystąpienie z SKR-u, a

następnych kilka ma zamiar uczynić to

w’ najbliższym czasie. Aktualnie

obowiązujący statut SKR utrudnia

szybkie ; wystąpienie z SKR i odzyskanie
należnego poszczególnym wioskom części
majątku od SKR Istnieje
obawa, że w najbliższym czasie nie

nastąpi poprawa działalności SKR w

Wolbromiu, a za 2 lata majątek
zmniejszy się do tego stopnia, że nie

będzie wiele do odzyskania. Mając to na

uwadze, jak również wiele potrzeb wsi

( budowa wodociągów, gazyfikacja,

7.02.1991r.

telefonizacja, zakup sprzętu rolniczego do

dyspozycji wsi i inne ) KOMISJA
ROLNICTWA ZAJĘŁA NASTĘPUJĄCE
STANOWISKO :

i

L Komisja Rolnictwa uważa za celowe

wycenić majątek SKR wg. cen

aktualnych. ‘
____ ;

’ 2. Komisja Rolnictwa wnioskuje do

Walnego Zgromadzenia SKR w

Wolbromiu, “o podjęcie uchwały

umożliwiającej w krótkim czasie

wystąpienie i odzyskanie majątku przez
Kółka Rolnicze, które będą tego chciały.

Wnioskuje wprowadzie do statutu SKR

punkt umożliwiający wystąpienie
możliwie w jak najkrótszym czasie, bez

rocznego wypowiedzenia
3. Komisja Rolnictwa uważa, że

ewentualnv podział majątku dla kółek

rolniczych które chcą wystąpić z SKR

winien być dokonany w oparciu o

procentowy udział poszczególnych
wiosek, z których wszyscy rolnicy
opłacali składki na. Fundusz Rozwoju
Rolnictwa, gdyż nie we wszystkich
wioskach Kółka Rolnicze prowadziły
działalność gospodarczą, a ich wkład był

! tylko w postaci pieniężnej, z którego
mogły korzystać inne kółka, lub bazy

maszynowe.
4. Komisja Rolnictwa uważa, źe instytucja
typu SKR jest nadal potrzebna i podjęte
powinny być działania. aby
funkcjonowTała z pożytkiem dla rolnictwa

na terenie tych wiosek, które pragną

pozostać w jej strukturze.
5. Komisja Rolnictwa zobowiązuje Urząd
Miasta i Gminy, a w szczególności
Wydział Rolnictwa i Spraw Socjalnych
Wsi, do nawiązania współpracy mającej
na celu poprawcę działalności SKR z

korzyścią dla rolników naszej gminy.
6. Komisja Rolnictwa zwraca się do

Przewodniczącego Rady Miejskiej w

Wolbromiu, o pisemne ■wystąpienie do

Walnego Zgromadzenia SKR w

Wolbromiu, aby wrzięto pod uwagę jej

postulaty.

Komisja Rolnictwa

Rady Miejskiej
w Wolbromiu



DLA KOGO OBRONA CYWILNA ?

___

esteśmy spokojni, gdy jest dobrze . Zapominany, iż

żyjemy w świecie pełnym techniki i że nie ma w peta
bezpiecznych urządzeń, często zawodzi człowiek obsługujący
ową technflę, powodując awarie obiektów przemysłowych,
jądrowych, emisje toksycznych środków chemicznych. Również

siły przyrody dają o sobie znać w postaci trzęsień ziemi,
powodzi, śnieżyc, huraganów itp.

Jeżefi dodamy do tego jeszcze wojny, to będziemy miefi

"komplet" zagrożeń nadzwyczajiych. W ich obficzu w

cywilizowanych państwach Europy i świata rozwija się i
doskonali obronę cywilną. Jej cel jest głęboko hwnanitamy-jest
ram ochrona ludności, ratowanie i udzielane pomocy
poszkodowanym w warnikach ekstremalnych. Himanrtamy
charakter obrony cywflnej został" określony w

" Protokołach

Dodatkowych
" do Konwencji Genewskiej z 12 sierpnia 1949r. o

ochronie ofiar wojny.
Organizacyjnie - podobnie jak w większości państw

europejskich - obrona cywflia tkwi w stnśchrze

admnistracyjnej naszego kraju. Foikcje centralnego organu
administracji państwowej w zakresie obrony cywflnej spełnia
Szef Obrony Cywflnej Kraju. Terenowymi organami obrony
cywflnej są : wojewodowie, prezydenci miast, burmistrzowie,
wójtowie, którzy pełfiią funkcje szefów obrony cywilnej na

swoim terenie. Błędem jest utożsamianie obrony cywflnej z

przygotowaniem mflłamym kraju, aczkolwiek jest ona u nas

usytuowana w resorcie obrony narodowej. Wyjątkowo w

niektórych krajach europejskich usytuowana jest w resorcie

spraw wewnętrznych.

Z racji zadań, obrona cywilna wspó&racuje z wieloma

resortami, władzami administracyjnymi i samorządowymi kraju,
instytutami naukowo - badawczymi itp. Prowadzi również

różnego rodzaju szkolenia, ćwiczenia, działalność

popiiaryzatorską. Stwierdzić jednak trzeba, iż poziom społecznej
wiedzy w naszym kraju onadzwyczajnych zagrożeniach i

sposobach zachowania się w razie określonych awarii czy
katastrof, emisji do atmosfery toksycznych środków

chemicznych - jest prawie żaden, fi zagrożenia są reahe i
można się spodziewać, iż w miarę rozwoju technicznego i
wzrostu poziomu cywiizacyjnego kraju, będą się nasflać.

Warto zasygnalizować, iż obrona cywflia podjęła wiele działań

zmierzających do stworzenia systemu wczesnego ostrzegania o

niebezpieczeństwie i wyposażenia go w nowoczesny sprzęt i

aparaturę - szczególnie do wykrywania i oceny poziomu skażeń

promieniotwórczych.
Trzeba pamiętać, iz problem, jakim jest stworzenie w kraju

sprawnie działającego systemu nflflnafizacj skutków

nadzwyczajnych zagrożeń ludzi i środowiska nie jest wyłącznie
zadaniem obrony cywflnej. Jeśfi chcemy, aby Europa do nas

"przyszła" - musimy zadbać o ekologię i bezpieczeństwo
obywateŁ fi obydwa te problemy łączą się z nadzwyczajnymi
zagrożeniami.

Insp. Spraw Obronnych
UHG Wolbrom

PSeczystew Wojciechowski

OŚRODEK
POMOCY SPOŁECZNEJ

w WOLBROMIU
został" powołany na sesji Rady Narodowej
dnia 22.03.1990r. W pełnej gotowości podjął"
pracę z dniem 1.07.1990r.

Zasady ogólne.
Pomoc Społeczna jest instytucją polityki

społecznej państwa, mającą na celu
umożliwienie osobom i rodzinom
przezwyciężenie trudnych sytuacji
życiowych, których nie są one w stanie

pokonać, wykorzystując własne możliwości
i uprawnienia.

Pomoc Społeczną organizują organy
administracji rządowej i samorządowej,
współpracując w tym z

społecznymi, związkami
stowarzyszeniami o

charytatywnym, fundacjami, oraz osobap
fizycznymi.

Osoby i rodziny korzystające z

pomocy społecznej są zobowiązane do
współudziału w rozwiązywaniu ich trudnej
sytuacji.

Cel Pomocy Społecznej.
Celem pomocy społecznej jest

zaspokajanie niezbędnych potrzeb
życiowych osób i rodzin, oraz umożliwianie
im bytowania w

odpowiadających godności
Pomoc społeczna powinna
możliwości doprowadzić do
usamodzielnienia osób i rodzin, oraz ich
integracji ze środowiskiem. Celem pomocy

jest także zapobieganie
sytuacji życiowych bez

organizacjami
wyznaniowymi,

charakterze

warunkach
człowieka.

miarę
życiowego
w

społecznej
powstawaniu
wyjścia.

Rodzaj, forma i rozmiar świadczenia

powinny być odpowiednie do okoliczność

uzasadniających udzielenie pomocy
Świadczenie pomocy społecznej powinno
służyć również umacnianiu rodziny.

Potrzeby osoby i rodziny korzystającej z

pomocy powinny zostać uwzględnione,
jeżeli odpowiadają celom i możliwością
pomocy społecznej.

Na jakich zasadach, określonych w

ustawie, udziela się pomocy osobom i
rodzinom poinformujemy w następnym
numerze.

Bank Spółdzielczy w Wolbromiu uprzejmie
informuje członków i sympatyków Banku, że

w dniu 1 marca 1991r. tj. piątek o godz, ló-tej
w lokalu remizy OSP w Wolbromiu odbędzie
się zebranie sprawozdawcze za 199Or.

Zapraszamy do wzięcia udziału w zebraniu.

- Zofia Marczewska
Kierownik Ośrodka
Pomocy Społecznej
w Wolbromiu

UMiG INFORMUJE, że termin pfetności podatku
od środków transportowych jest przesunięty

do 28 LUTEGO



CO Z TYM ALKOHOLEM ?

Najpierw trochę histori. Dawnej pozwolenie na prowadzenie
sprzedaży alkoholu posiadafe PHS i na zasadzie cesj - PSS i GS.
Zezwolenie na prowadzenie sprzedaży akoholu "w miejscu

"

mogto
być wydawane innym podmiotom gospodarczym, przez Urząd
Wojewódzki.

Począwszy od wejścia w życie ustawy kompetencyjnej wydawanie
zezwoleń leży w gesłi Burmistrza, lecz do L 12. EJ90r. mógt on

wydawać zezwolenia na sprzedaż “na w^os*' tnjko jednostkom
uspołecznionym.

Dopiero od dnia 112.199Qr. istnieje możSwość sprzedaży afcohołu
W SKLEPACH bez względu na formę własności ( sklepy prywatne,
spółdzielcze, państwowe ). Dzieje się to na mocy zezwoleń
Burmistrza.

W tym miejscu należy się czytelnikom mate wyjaśnienie. Uiadomo

przecież, że wcześniej już kika sklepów prywatnych prowadziło
sprzedaż alkoholu. Jak to byto możfwe? Otóż sklepy te prowadziły
sprzedaż w oparciu o NEPWIWME wydane zaświadczenia o wpisie do

ewidencji działalności gospodarczej. Poprzednie władze miasta nie

mogły, zgodnie z obowiązującymi wtedy przepisami, zezwalać na

taką sprzedaż. Od decyzji tych wniesione zostały wnioski o

stwie enie nieważności Wojewoda unieważni* wpisy decyzjami z

sierp' 390r z tym, że sklepy te mogły prowadzić sprzedaż afcohołu

jeszcze przez 3 miesiące (zgodnie z przepisem o działalności

gospodarczej).
Wróćmy wreszcie do chwi obecnej. Zezwolenie na prowadzenie

sprzedaży alkoholu wydaje teraz, jako się rzeido - Burmistrz. W

wydawaniu zezwoleń nie ma on jednak calcem wolnej ręki.
Obowiązuje Burmistrza przede wszystkim

nieprzekraczalny limit ilości punktów
sprzedaży, ustalony przez Wojewodę ( na

podstawie limitu dla całego województwa ).
U nas jest to limit 27 punktów sprzedaży
alkoholu powyżej 4,5% , oraz 47 punktów
sprzedaży alkoholu poniżej 4,5% na terenie

całej gminy. Do limitów tych wchodzą
wszystkie punkty sprzedaży, a więc : sklepy,
bary, restauracje itp. Ponieważ nie ma
możliwości cofnięcia wcześniej wydanych
zezwoleńftych wydanych zgodnie z prawem),
do limitu tego wlicza się też punkty, które
wcześniej uzyskały już zezwolenie.

Oprócz imitowanej ilości punktów sprzedaży, obowiązują
Burmistrza jeszcze inne przepisy. Np. nie można lokalizować punktu
sprzedaży alkoholu w odegtości mniejszej niż 100 m od : szkoły,
przedszkola, kościoła, zakładu pracy, miejsc masowych zgromadzeń.
Na ogół* wymóg ten będzie mógł* być zachowany, są jednak miejsca,
gdzie rozważać trzeba będzie możliwość odstępstwa od tego
przepisu Tyłowy jast tu prz^dad Chełmu Położony w centrum

wioski, jedyny praktycznie sklep, cieszący się raczej dobrą opinią
mieszkańców, położony jest naprzeciw szkoły. Czy trzymać się
sztywno przepisu czy wyjątkowo odstąpić?

Na mocy ustawy powinien również Burmistrz zasięgnąć opinii Rad
Soleckich i Kól Gospodyń Wiejskich - jeśS rzecz tyczy wsi. W mieście
z braku takowych zdecydować konsultować decyzje z Komisją d/s
Przeciwdziałania AikohoSzmowi

Wydając decyzje ustafi*Burmisłrz luka WŁASNYCH zasad, którymi
będzie się kierował; wydając zezwolenia. Przyjęto zasadę, iż nie będą
wydawane zezwolenia na sprzedaż w sklepie handlującym tyko
alkoholem. Zezwolenie może być wydane TYLKO , gdy stoisko z

alkoholem jest jednym ze stoisk, np. w sklepie spożywczym. Tak więc
nie będzie na terenie naszego miasta sklepu typowo alkoholowego.
Nie będzie tez hancfiu akohołem w obrębie Rynku w pobliżu Parku,
ograniczana też będzie iość barów piwnych. Preferowane będą
punkty sprzedając^* na wynos** i stoiska z alkoholem

dobrej jakości. Wszystkie zezwolenia wydawane
będą na okres jednego roku z możSwo-

póżniejszego przecfiużenia.
rzeba stwierdzić, że iość napływających

podań jest duża. Wiele osób właśnie w sprzedaży
alkoholu widzi łatwy sposób zarabiania pieniędzy.

Czy przepisy spowodują, że zaczniemy mniej
i kulturalniej pić ? Czaspókaże. ^5)

PIJEMY ZA DUŻO .!!
I ijemy dużo. Pijemy za dużo. AtkohoSzm jest
niewątpliwie problemem, z którym nie możemy sobie

poradzić od lał. Nie może poradzić sobie państwo,
1 nie mogą poradzić sobie cl którzy wpacfli w nałóg.

jest to problem w skaS państwa, ale państwo
go nie rozwiaże, dopóki rae rozwiąią go

poszczególni ludzie. Rzecz bowiem jest w MORALNOŚCI. Tak. -

jest to stówo niepopularne w czasach jakże postępowych i

nowoczesnych. . . Więc dobrze - nie jestem postępowy, ani

nowoczesny.
Sceptycznie podchodzę do skuteczności dziatenia

przepisów i prawa stanowionego. Wtóśdwie zawsze, gdy
państwo węręcza swych obywatel! w różnych rzeczach

kończy się to żatośnie. Państwo chce opiekować się
chorym człowiekiem, przez co osłabia troskę samego

zamtere- sowanego o swoje zdrowie; państwo bierze na

siebie opiekę spoteczną - my w takim razie czujemy się
mniej odpowiedzialni za biednych; państwo chce walczyć z

alkoholizmem, więc obywatel już nie musi tego robić rtd. itp.
Ktoś powiedział, że alkoholizm jest chorobą ubogich. Jest w

tym wiele racji Jeżeli życie me nie ma perspektyw, nie mogę
rozwijać się duchowo i materialnie, -łatwiej sięgnę po kieSszek.

Dlatego myślę, że przede wszystkim ustrój panujący od

dziesięcioleci w bym kraju jest odpowiedziały za alkoholizm.
Jest odpowiedzialny, bo nie dając ludziom perspektyw rozwoju,
czyniąc ich zależnymi od państwa, spustoszył MORALNE naród.

Jeżeli mam mato pieniędzy, to nie stać mnie na (wycieczkę
zagraniczną, na spędzenie irlopu w Zakopanem, na zakup
samochodu, nie mogę nawet zainwestować, by po latach

zapewnić mnie i mojej rodzinie dostatnie życie, to co

pozosłaje? Jest to paradoks, bo często mówi się : ma

pieniądze, to pije. Właśnie nie - on nie ma pieniędzy na nic innego,
jak tylko na wódkę. Podejrzewam, źe ludzie naprawdę bogaci
piją mniej. Chętnie zobaczyłbym opracowanie statystyczne
problemu spożycie aficoholu w zależności od dochodu *’. Myślę,
że najwięcej piją d którzy mają trochę pieniędzy, tzn. nie

przymierają głodem, lecz nie stać ich zarazem na rac innego.
t-Aęc tak jak w Polsce w latach minionych i niestety jaszcze
dzisiaj.

Jak powiedztatem - sceptycznie odnoszę się do skuteczności

przepisów, mających wpłynąć na zmniejszenie spożycia alkoholu.
Nie jestem przekonany, czy gdy w naszej gnanie będzie 27

punktów sprzedaży alkoholu, ludzie będą pi mniej, niż wtedy,
gdy tych punktów będzie 57 . Gdyby tak byto probiem
alkoholizmu byłby bardzo prosty - zamykamy wszystkie

r sklepy z aflcoholem i problem z gtowy. Doświadczenie nie

■potwierdza jednak tej tezy. Bóść sklepów, barów i

restauracji jest SKUTKEM, a nie przyczyną tego, że
ludzie piją. Gdyby nie pS, sklepy te zbankrutowałyby.

Jest sprawą osobną kwestia moralna związana ze

sprzedażą alkoholu. Gdy sprzedaję alkohol - największy
zysk będę mak wtedy, gdy ludzie będą najwięcej pić. W

moim zatem interesie leży to, by ludzie piii jak najwięcej... Nie

wszyscy jednak jak widać mają tu skrupuły. Niedopuszczalne
tylko jest, by państwo zajmowało się wyrobem i sprzedażą
alkoholu. Państwo nie może czerpać korzyści z rozpijania swych
obywateli JeżeS prywatny przedsiębiorca czerpie z tego
korzyści to jest to sprawa jego i tylko jego sumienia.

Państwo musi być poza podejrzeniem.
Tak. więc walczmy z alkoholizmem na wszelkie sposoby, lecz

nie zawężajmy tematu do przepisów i metod administracyjnych.
Nie tędy droga, nie tędy...

To tyle. Czekam niecierpliwie na ostrą polemikę.

Wojciech Szota



MIEJSKO-GMINNY
OŚRODEK KULTURY

ZAPRASZA

GiELDA KASET ViDEO
w każdą sobotę w godz. 9-11

w każdą niedzielę w godz. 16 - 18

I; <OYSKQT€KE <ZABAWy 1
6 lutego w godz. 15-18, oraz

10 lutego w godz. 15-18
BALE DLA NAJMŁODSZYCH

2, 6, 12 lutego w godz. 20-24
DYSKOTEKI DLA MŁODZIEŻY

9 lutego w godz. 20-6
BAL KARNAWAŁOWY DLA DOROSŁYCH

KINO " RADOŚĆ “

w dniach od 5 do 10 lutego o godz. 18
"Delikwenci" - USA -b/o

w dniach od 12 do 17 lutego o godz. 18
"Emmanuelle2- fran.- dozw. od 181.

w dniach od 19 do 24 lutego o godz. 18
"Krótkie spięcie"- USA- dozw. od 121.

w dniach od 26 lutego do 3 marca o godz. 18
"Nico" -USA- dozw. od 181.

PROJEKCJE V!DEO
W LUTYM

5J32. -GQDZ.1O, SJ32.-GOOZ.1O, 7.02.-G0DZ.10, 8J32. -GODZ.ro,
oraz 9J32. - GODZro - BAJKI DLA DZIECI

5J32.-G0DZ.16- " CZARNE STOPY"-poL-b/o
- 60DZ.18- "ELECTRIC SLUE19" -erotuk-od 181at

8J32.-G0DZ,16- "DZKUN" -poL-b/o
-GODZ.®- "ELECTRIC BLUE19" -erotyk-odTOIat

12.02.-G0DZ.T7-"CZARtE STOPY" -poL-b/o
13JJ2.-G0DZ.ro-"DZKUN" -poi. -b/o
14.02. - G0DZ.17-"ZAMKNAĆ ZA SOBĄ DRZWF’ poL od ISlat

15.02.-60DZ.ro-"CZARNE STOPY" -poł. -b/o
13.02. -G0DZ.17-"DZKA ORGW" -erotyk od TBIat
2u.02.-600Z.ro-"DZiKijN" -poi. -b/o
21.02. -60DZ.I? -”DZ!KA ORGIA" -erotyk, od 18lat
22J32. -G ODZ.ro-'*CZARNE STOPY" -pot- b/o
26.02.-G0DZ.17-"ZAMKNAC ZA SOBĄ DRZWF' poi. od 15iat
27.D2.-G0DZ.ro-''DZIKUN“ poL-b/o
28.02. -G0DZ.17-"DZiKA ORGIA" -erotyk od 1Stet_____________

DYSKUSYJNY KLUB F/LMOWY
7.02. godz.20-"DZ!EWIĘĆ I PÓŁ TYG0DNIA"od18lat

21.02.godz.20-“lMIĘ CARMEN" od18lat

URZĄD MIASTA I GMINY
Świadczy usługi w zakresie wykonywania

ODBITEK KSEROGRAFICZNYCH
Przyjmowanie zamówień odbywa się

w Sekretariacie UMiG (pok. 103 )
w godz. 9 - 13 od poniedziałku do piątku

CENA :
- odbitki A4 i mniejsze - SOOzł
- odbitki A3 -1400zł

W przypadku odbitek dwustronnych cena wzrasta o 50 X
ZAPRASZAMY

MIEJSKO-GMINNY
OŚRODEK

SPORTU I REKREACJI .

ZAPRASZA DO KORZYSTANIA
Z OBIEKTÓW SPORTOWYCH

NA TERENIE MIASTA WOLBROMIA

LODOWISKO CZYNNE W GODZ. 8 - 20

KRYTA PŁYWALNIA - 8-20
z wyjątkiem poniedziałków

OGŁOSZENIE
w WIEŚCIACH WOLBROMSKICH

TO CZYSTY ZYSK !!!
Ogłoszenia drobne - 1000 zł/słowo

Ogłoszenia w ramce

1/16 strony
1/8 strony
1/4 strony
1/2 stronv

cała strona

80tys.zł<
150 tys. zł
300 tys. zł
500 tys. zł
900 tys. zł

Ogłbszenia przyjmujemy
w UMiG pok.103 (sekretariat)

SPÓŁDZIELCZY ZAKŁAD

UBEZPIECZEŃ

ZAPRASZAMY' DO NASZYCH

PRZEDSTAWICIELSTW
- w WOLBROMIU

ul. 1-go Maja 59

(budynek Gospodarki Komunalnej)
wtorek, czwartek godz. 16-19

PROWADZIMY UBEZPIECZENIA :

- majątkowe
- osobowe
- komunikacyjne
- zagraniczne

WIEŚCI WOLBROMSKIE
GAZETA SAMORZĄDU WOLBROMSKIEGO
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